



## World Institute of Sustainable Development Planners Code of Ethics (also as WISDP Code of Ethics)

The World Institute of Sustainable Development Planners Code of Ethics (hereinafter referred to as "the Code") is established to assist members in maintaining professionalism and adhering to high ethical standards at all times. The Code applies to all members, including individual members (*Senior Fellows (Certified Members) (SFwiSDP)*, *Fellows (Certified Members) (FwiSDP)*, *Certified Sustainable Development Planners (Certified Members) (CSDP)*, *Professional Members (MwiSDP)*, *Associate Members (AwiSDP)*, *Student Members*) and corporate members (*Certified Sustainable Development Corporations (Certified Corporations) (CSDC)*, *Recognized Sustainable Development Corporations (RSDC)*). All members should understand and comply with this Code.

WISDP agrees and acknowledges that this Code forms part of the membership qualifications and certification requirements, with the aim of establishing guidelines for ethical practices in sustainable development planning. Members should voluntarily adhere to the Code and fulfill the following eight ethical requirements. Any member violating the Code will receive a warning or may even have their membership revoked.

- 1) I will serve my clients, trustors, governments, organizations, the public, and other applicable parties with integrity, competence, independence, objectivity, and professionalism.
- 2) I will support the United Nations' sustainable development policies, the "2030 Agenda for Sustainable Development" and the Sustainable Development Goals.
- 3) I will promote sustainable development as my duty and advocate it to my clients, trustors, governments, organizations, colleagues, the public and other applicable parties.
- 4) I will protect any confidential and private information and take reasonable measures to prevent unauthorized personnel or organizations from accessing it without permission from relevant parties.
- 5) I will respect the rights of my clients, trustors, governments, organizations, colleagues, the public and other applicable parties, and will not use their proprietary information or methodologies without authorization.
- 6) I will communicate and collaborate with my clients, trustors, governments, organizations, colleagues, the public and other applicable parties with integrity and professionalism, demonstrating the professional conduct expected of members.
- 7) I will not promote recommendations or services in a misleading manner, nor will I distort or disparage others or other organizations.
- 8) If I discover any member violating this Code, I will report it to WISDP and encourage other members to jointly uphold this Code.



## 全球可持續發展規劃師學會道德規範

「全球可持續發展規劃師學會道德規範」(以下簡稱「規範」)是為幫助會員時刻保持專業精神並遵守高道德標準而設。「規範」適用於所有會員，包括個人會員(高級研究員(認證會員)(SFwiSDP)、研究員(認證會員)(FwiSDP)、認證可持續發展規劃師(認證會員)(CSDP)、專業會員(MwiSDP)、學會會員(AwiSDP)、學生會員)及企業會員(認證可持續發展企業(認證企業)(CSDC)、認認可持續發展企業(RSDC))。所有會員均應了解並遵守此「規範」。

學會同意並確認以此「規範」作為會員資格和認證條件之一，目的是為可持續發展規劃的道德實踐制定行事準則。會員應自願遵守「規範」，並履行下列八項的道德要求。任何違反「規範」的會員將收到警告甚或被取消會籍。

- 1) 我將以誠信、能力、獨立、客觀和專業的態度為我的顧客、委托人、政府、組織、公眾及其他適用者提供服務。
- 2) 我將支持聯合國可持續發展政策、《2030年可持續發展議程》和可持續發展目標。
- 3) 我將推進可持續發展視為我的職責，並向我的顧客、委托人、政府、組織、工作夥伴、公眾及其他適用者推廣。
- 4) 我將妥善保障任何機密及私隱信息，並採取合理措施防止未經授權的人員或組織在未經相關方許可的情況下取得。
- 5) 我將尊重顧客、委托人、政府、組織、工作夥伴、公眾及其他適用者的權利，未經許可不會使用其專有資訊或方法論。
- 6) 我將以誠信和專業的態度與我的顧客、委托人、政府、組織、工作夥伴、公眾及其他適用者交流和合作，以展示會員應有的專業和職業操守。
- 7) 我不會以不實的方式宣傳建議或服務，也不會歪曲或貶低他人及其他組織。
- 8) 如果我發現任何會員違反此「規範」，我將向學會報告，並推動其他會員共同維護此「規範」。